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Protokół Nr 0012.03.78.2023
Komisji Budżetu i Finansów

Rady Miasta Kalisza
z posiedzenia które odbyło się w dniu 20 czerwca 2023 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************
PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  przyznawania  przez  Prezydenta 

Miasta Kalisza nagród i wyróżnień sportowych. 
4. Raport o stanie gminy za rok 2022.
5. Sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2022 rok. 
6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.
7. Sprawozdanie  z  realizacji  w  2022  roku  „Wieloletniego  programu  współpracy  Miasta 

Kalisza  z organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzonymi 
działalność pożytku publicznego na lata 2021-2025” oraz „Programu współpracy Miasta 
Kalisza  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2022”. 

8. Sprawozdanie z realizacji uchwały nr XVIII/264/2019 Rady Miasta Kalisza z dnia 28 
listopada 2019r.  w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 
Miasta Kalisza na lata 2019-2023.

9. Projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 
przy  obliczaniu  zwrotu  rodzicom  kosztów  przewozu  niepełnosprawnych  dzieci, 
młodzieży i uczniów do placówek oświatowych.

10.Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Kaliskim.
11.  Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu opracowanego w ramach 

Programu  Fundusze  Europejskie  dla  Wielkopolski  2021-2027,  Priorytet  6  Fundusze 
Europejskie dla Wielkopolski o silniejszym wymiarze społecznym (EFS+), Działanie 6.1 
Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy –projekty PUP.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  finansowych  pochodzących 
z umorzenia  części  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na grunt 
będący własnością Miasta Kalisza, na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym.

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
15. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta 

Kalisza na lata 2023-2043.
16. Korespondencja:

a)  Uchwała  nr  SO  –  2/0955/228/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  12  czerwca  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 
o wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Kalisza  o  udzielenie  absolutorium 
Prezydentowi Miasta Kalisza za rok 2022.



17.  Sprawy bieżące i wolne wnioski.
18.  Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miasta 
Kalisza pan Sławomir Lasiecki, który powitał wszystkich obecnych radnych oraz gości.

Ad 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Pani Urszula Bogaczyk zastępca naczelnika Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki 
zwróciła się z prośbą o możliwość przesunięcia pkt 15 Projektu uchwały w sprawie określenia 
zasad i trybu przyznawania przez Prezydenta Miasta Kalisza nagród i wyróżnień sportowych 
w miejsce pkt 3. Następnie przystąpiono do zatwierdzenia zmiany: 7 osób za (7 obecnych). 
Głosowanie porządku obrad: 7 osób za (7 obecnych). Porządek obrad wraz ze zmianą został 
przyjęty jednomyślnie.

Ad  3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  przyznawania  przez 
Prezydenta Miasta Kalisza nagród i wyróżnień sportowych. 
Pani Urszula Bogaczyk zastępca naczelnika Wydziału Kultury i Sztuki, Sportu i Turystyki 
omówiła powyższy projekt uchwały.  Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych). Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 4. Raport o stanie gminy za rok 2022.
Pan Marcin Cieloszyk sekretarz Miasta Kalisza omówił powyższy raport. Komisja przyjęła 
raport do wiadomości.

Ad 5. Sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2022 rok. 
Pani Aneta Ochocka skarbnik Miasta Kalisza omówiła powyższe sprawozdanie. Głosowanie: 
7 osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu (8 obecnych). Sprawozdanie zostało pozytywnie 
zaopiniowane. 

Ad  6.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za
2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.
Pani  Aneta  Ochocka  skarbnik  Miasta  Kalisza  omówiła  powyższy  projekt  uchwały. 
Głosowanie:  6 osób za, 2 osoby wstrzymały się od głosu (8 obecnych).  Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad  7.  Sprawozdanie  z  realizacji  w  2022  roku  „Wieloletniego  programu  współpracy 
Miasta  Kalisza  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami 
prowadzonymi  działalność  pożytku  publicznego  na  lata  2021-2025”  oraz  „Programu 
współpracy Miasta Kalisza z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022”. 
Pan Tomasz Rogoziński naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych omówił 
powyższe sprawozdanie. Komisja przyjęła sprawozdanie do wiadomości.

Ad 8. Sprawozdanie z realizacji uchwały nr XVIII/264/2019 Rady Miasta Kalisza z dnia 
28 listopada 2019r. w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 
Miasta Kalisza na lata 2019-2023.
Pan Tomasz Rogoziński naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych omówił 
powyższe sprawozdanie. Komisja przyjęła sprawozdanie do wiadomości.



Ad  9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych 
dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych.
Pani Aneta Ochocka skarbnik Miasta Kalisza omówiła powyższy projekt uchwały.
Radny  Radosław  Kołaciński  zapytał,  ile  wynoszą  ustawowe  stawki  kilometrowe.  Radny 
dodał, że w przeszłości stawka kilometrowa była wyliczana ze średniej wartości ceny paliwa 
z kaliskich stacji benzynowych. Zapytał, czy wzrasta, czy maleje liczba przewozów dzieci 
niepełnosprawnych przez rodziców oraz w jaki sposób rozliczany jest przejazd taksówką. 
Pan Sławomir Lasiecki przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza 
poinformował,  że  na  wszelkie  pytanie  odpowie  pani  naczelnik  Wydziału  Edukacji  w 
momencie kiedy dotrze na komisję. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 10. Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Kaliskim.
Pani Agnieszka Pazdecka zastępca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny  Artur  Kijewski  zapytał,  czy  po  przejęciu  zadań  Powiatowego  Centrum  Pomocy 
Rodzinie zwiększyła się  pula środków w związku z poszerzeniem działania Powiatowego 
Urzędu Pracy. 
Pani Pazdecka odpowiedziała, że zadanie zostało przekazane wraz ze środkami. Pochodzą one 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i w tym roku jest to kwota 
110 000 zł. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu opracowanego 
w ramach  Programu Fundusze  Europejskie  dla  Wielkopolski  2021-2027,  Priorytet  6 
Fundusze  Europejskie  dla  Wielkopolski  o  silniejszym wymiarze  społecznym (EFS+), 
Działanie  6.1  Aktywizacja  zawodowa  osób  bezrobotnych  i  poszukujących  pracy  –
projekty PUP.
Pani Agnieszka Pazdecka zastępca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy omówiła powyższy 
projekt uchwały. 
Radny  Artur  Kijewski  zapytał,czy  uchwała  dotyczy  wsparcia  zatrudnienia  w  powiecie 
kaliskim, czy w mieście także. 
Pani Pazdecka odpowiedziała, że wsparcie to obejmuje zarówno powiat kaliski, jak i miasto 
Kalisz. 
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 12. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych pochodzących 
z umorzenia  części  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.
Pani  Dagmara  Pokorska  zastępca  naczelnika  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  omówiła 
powyższy projekt  uchwały.  Głosowanie: 8  osób za (8 obecnych).  Projekt  uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na 
grunt  będący  własnością  Miasta  Kalisza,  na  czas  nieoznaczony  w  trybie 
bezprzetargowym.
Pani  Iwona  Kasprzak  naczelnik  Wydziału  Gospodarowania  Mieniem  omówiła  powyższy 
projekt uchwały.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 



Ad 14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
Pani Aneta Ochocka skarbnik Miasta Kalisza omówiła powyższy projekt uchwały.
Radny  Artur  Kijewski  zwrócił  się  z  pytaniem  do  pana  Pawła  Bąkowskiego  naczelnika 
Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony  Środowiska  dotyczącym sposobu  usuwania 
odpadów z folii rolniczych. 
Pan  Bąkowski  poinformował,  że  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  uruchomił 
program dotacji  do likwidacji  odpadów typu folie,  sznurki,  opakowania po nawozach.  Te 
odpady nie są odpadami komunalnymi. Na początku tego roku zostały zebrane informacje od 
rolników  o potrzebach  oraz  o  ilości  odpadów  w  poszczególnych  gospodarstwach. 
Otrzymaliśmy  dofinansowanie  do  utylizacji  tego  typu  odpadów.  Według  porozumienia, 
odpady te będą przywożone do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w 
godzinach, kiedy miejsce to nie pracuje, a następnie wybrany wykonawca odbierze te odpady 
do utylizacji, po czym nastąpi rozliczenie z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska. 
Radny Kijewski zapytał o zwiększenie kosztów na kort centralny. 
Pan Marcin Cieloszyk sekretarz Miasta Kalisza poinformował, że są to zeszłoroczne środki, 
które zostały przesunięte na tegoroczny budżet. 
Radny Kijewski zapytał, kto będzie zarządzał tą inwestycją. 
Pani Dagmara Pokorska zastępca naczelnika Wydziału Rozbudowy Miasta poinformowała, że 
inwestycja  została  przekazana  do  Ośrodka  Sportu,  Rehabilitacji  i  Rekreacji,  ponieważ 
znajduje się na ich terenie. Jeszcze nie wybrano użytkownika. 
Radny Kijewski  zapytał,  w jaki  sposób będzie można korzystać z  tego obiektu oraz,  czy 
użytkowanie będzie odpłatne. Radny zapytał, czy zostały przeprowadzone rozmowy z klubem 
piłkarskim KKS Kalisz, tak aby uniknąć kolizji pomiędzy dwoma dyscyplinami sportu. 
Pani  Pokorska  odpowiedziała,  że  kwestia  użytkowania  zostanie  omówiona  z  OSRiR-em. 
Wydarzenia sportowe będą się odbywać według ustalonego grafiku. 
Pani Pokorska zobowiązała się przekazać pytania radnych do Ośrodka Sportu, Rehabilitacji 
i Rekreacji. 
Radny Sławomir Lasiecki poinformował, że aby użytkować kort centralny należy przynależeć 
do organizacji, bądź klubu.
Radny  Radosław  Kołaciński  poprosił  o  informacje  na  temat  systemu  informatycznego 
przeznaczonego dla Kaliskich Linii Autobusowych. 
Pan Cieloszyk poinformował, że miasto chce zabezpieczyć środku na projekt, aby móc starać 
się  o dofinansowanie  na  wymianę  całego  systemu  informatycznego  w  zakresie  obsługi 
pasażerów. 
Pani Ochocka dodała, że kwota tego zadania wynosi 172 000 198,77 zł. 
Pan  Cieloszyk  przekazał,  że  nowy  system  będzie  mieć  możliwość  zintegrowania  go  z 
systemem obowiązującym w Ostrowie Wielkopolskim. 
Głosowanie I: 8 osób za (8 obecnych). Autopoprawka została pozytywnie zaopiniowana. 
Głosowanie  II: 8  osób  za  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  został 
pozytywnie zaopiniowany. 

Ad 15. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 
Kalisza na lata 2023-2043.
Pani Aneta Ochocka skarbnik Miasta Kalisza omówiła powyższy projekt uchwały.
Głosowanie I: 8 osób za (8obecnych). Autopoprawka została pozytywnie zaopiniowana. 
Głosowanie  II: 8  osób  za  (8  obecnych).  Projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  został 
pozytywnie zaopiniowany. 
Pan  Aneta  Ochocka  skarbnik  miasta  zasygnalizowała,  że  pojawiło  się  pytanie  odnośnie 
przejazdu dzieci taksówką do szkoły i sposobu rozliczania za ten przejazd. 
Pani Ewelina Dudek naczelnik Wydziału Edukacji odnosząc się do pkt 9 projektu uchwały 
w sprawie  określenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu,  uwzględnianej  przy  obliczaniu 
zwrotu  rodzicom  kosztów  przewozu  niepełnosprawnych  dzieci,  młodzieży  i  uczniów  do 



placówek oświatowych poinformowała, że nie ma możliwości zwrotu pieniędzy za przejazd 
dziecka do szkoły taksówką. Obowiązują 3 rodzaje rozliczeń: transport zorganizowany przez 
KLA, dopasowany do planu lekcyjnego dzieci, podpisanie umowy na konkretny samochód 
oraz transport za pośrednictwem PKS. 
Radny  Radosław  Kołaciński  zapytał,  ile  przejazdów  odbywa  się  za  pośrednictwem 
samochodów prywatnych.
Pani Dudek odpowiedziała, że jest to ok. 15-20 %.
Radny Kołaciński zapytał, czy zdarzają się sytuacje, że zimą jest problem z dotarciem do 
szkoły z racji tego, że np. samochód nie chce odpalić.
Pani Dudek powiedziała, że nie posiada informacji, aby występowały takie utrudnienia. 

Ad 16. Korespondencja:
a)  Uchwała  nr  SO  –  2/0955/228/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w Poznaniu  z  dnia  12  czerwca  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii 
o wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Kalisza  o  udzielenie  absolutorium 
Prezydentowi Miasta Kalisza za rok 2022.
Radny Artur Kijewski zapytał, czy opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest decydująca 
w udzielaniu absolutorium Prezydentowi. 
Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta poinformowała,  że najważniejszy głos posiada Rada 
Miasta.
Radny Kijewski 
Radny Radosław Kołaciński  dodał,  że  to  od radnych zależy,  czy wezmą opinię  RIO pod 
uwagę  podczas  głosowania,  czy  nie.  Nieudzielenie  absolutorium  nie  wiąże  się  z 
zastosowaniem sankcji. 
Pani  Katarzyna Wawrzyniak naczelnik  Kancelarii  Radny Miasta  dodała,  że  najważniejszą 
kwestią jest udzielenie wotum zaufania. 

Ad 17. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Brak. 

Ad 18. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  pan  Sławomir  Lasiecki  Przewodniczący  Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział 
oraz dyskusję.

Protokołowała: 20.06.2023 r. M. Donart

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Miasta Kalisza

/.../
Sławomir Lasiecki


